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VALGAMAA JAHIMEESTE ÜHISTU VOLINIKE KOOSOLEK RULLIS 

27.09.2020 PROTOKOLL  

 

Algus:15.00 

Lõpp:16.00 

Toimumise koht: Rulli lasketiir, Tõrva vald, Valgamaa 

Kohal 38 volinikku: Kalju Sinisalu, Indrek Valner, Villu Virnas, Tamur Tamm,Neeme 

Nurmoja,  Ermo Lõoke, Elmar Lõõndre, Arvu Kiikkas, Meelis Mägi, Umas Tekkel, Kert 

Kongo, Kuido Torp, Andrei Andreitšuk,  Marika Ein,  Ats Püvi, Vaiko Helemets, Kalle 

Kiusalaas, Ott Hiiob, Enno Hanson, Oleg Koslov,  Aivar Paidre,  Ants Kasuk,  Taavi Tamm , 

Rainer Saar,  Rivo Tootmaa, Bruno Elvet , Juri Bõstrov, Üllar Mölder, Mati Kõiv,  Argo Park,  

Kaisa Eomõis,  Merili Laul,  Andres Urm, Vahur Rästa, Ardi Kolju, Raul Annmann, Sander 

Tamm,  Andre Park 

Koosolek  otsustusvõimeline. 

 

Juhatuse liige: Rein Rosenberg 

Tegevsekretär: Tiina Tõnissoo 

Külalised: Notar Katri Kutsar 

 

Koosolekut juhib: Juhatuse liige Rein Rosenberg 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud.  

 

Koosolekut protokollib: Tiina Tõnissoo 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

Päevakord: 

1. Revidendi aruande 2019. aasta majandustegevuse kohta ning 2019 majandusaasta 

aruande kinnitamine 

2. 2019ndal majandusaastal tekkinud kahjumi katmine eelmiste perioodide jaotamata 

kasumi arvelt 

3. Revidendi valimine ja kinnitamine 

4. Uueks perioodiks Jahiseltside poolt esitatud VJÜ Nõukogu liikmete kinnitamine 

5. Muud korralduslikud küsimused 

 

 

Päevakorra kinnitamine 
Rein Rosenberg: 

Ettepanek: Kinnitada päevakord ülaltoodud kujul. 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 
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1. Revidendi aruande 2019. aasta majandustegevuse kohta ning 
2019 majandusaasta aruande kinnitamine 

Rein Rosenberg:  

2019.a.majandusaasta tulem oli 28 345€ kajumit, kahe aasta ulukikahjud on ühes aastas  

koos, 1724€ ja 20890€. See tulenes sellest, et kuna võeti vastu otsus koguda 2019/2020 

jahiaastal UKF raha ka kütitud hirvede ja metskitsede pealt, siis sai kokkuvõtvad numbrid 

kokku alles järgmise majandusaasta alguses, mil kitsejaht lõppeb, 31.jaanuaril. Peale seda 

saab raamatupidamine vastavad arved välja saata jahiseltsidele.  

Kahjumit suurendas ka kahjum põhivara likvideerimisest 5 629€. Kokku muud ärikulud 

27 893€. 

Planeeritud eelarvega tuli erinevus EJS Vabariikliku kokkutulekuga seotud kulutuste real. 

Planeeritud osaluskulud läksid suuremaks, sest võistkondadeliikmete arv suurenes, samuti 

suurenes kokkutuleku osalustasu piletihind võrreldes 2018.aastaga, mille alusel 2019.aasta 

eelarve planeeritud sai. 

Raul Annmann: 

Mida kajastatake Lisas 14, seotud osapoolte real?  

Rein Rosenberg:  

Seotud osapoolte tehingutes on Eesti Jahimeeste Selts, sest Rein on EJSs nõukogu liige. 

Revidendi soov, et nii peab olema kajastatud. 

Suur investeering sai 2019.aastal lõpetatud- Rulli lasketiiru renoveerimine, edukalt-Rulli 

lasktiir on leidmas järjest aktiivsemat kasutust meie liikmete poolt. 

Revidendi aruandega probleeme ei olnud, 2019. majandusaasta finantstulem on kooskõlas 

Eesti finantsaruandluse standardiga. 

 

Rein Rosenberg: 

Ettepanek: Kinnitada revidendi aruanne 2019. aasta majandustegevuse kohta ning 2019. 

majandusaasta aruanne 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

Rein Rosenberg: 

Ettepanek: Kinnitada revidendi aruanne 2019. aasta majandustegevuse kohta ning 2019 

majandusaasta aruanne 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 

 

2. 2019ndal majandusaastal tekkinud kahjumi katmine eelmiste 
perioodide jaotamata kasumi arvelt 

 

Rein Rosenberg:  

Ettepanek: Katta  2019ndal majandusaastal tekkinud kahjum 28 345€ eelmiste perioodide 

jaotamata kasumi arvelt(48 889€) 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud. 
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3. Revidendi valimine ja kinnitamine 
Rein Rosenberg:  

Oleme küsinud hinnapakkumisi, kahjuks pole keegi peale Raul Lepiku meile vastanud. 

Hinnapakkumise on ta teinud Emperor OÜ alt, ise on ta meie pikaajaline revident olnud. 

Koostöö sujub hästi. Saime pakkumise 600€ aastas, kolmeks aastaks sama hind, kokku 

1800€.  Alla poole auditeerimise hinda  ei saa kuidagi. 

Kalju Sinisalu: 

See on vastuvõetav hind, sest audiitorite hinnad tõusevad iga aastaga.  

 

Rein Rosenberg:  

Ettepanek: Kinnitada Emperor OÜ revidendina Raul Lepik revideerima VJÜ 

majandusaastate aruandeid perioodil 2020-2022 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud 

4. Uueks perioodiks Jahiseltside poolt esitatud VJÜ Nõukogu liikmete 
kinnitamine 

 

Rein Rosenberg:  

Pole mõtet ette lugema hakata kõigi 24 Nõukogu liikme kandidaadi nime, kelle on esitanud 

Jahiseltsid. 

Vaiko Helemets: 

Kas AET & CO juhatuse liikmena VJÜ Nõukogu liikmeks olemine ei tekita huvide konflikti? 

Katri Kutsar: 

Äriseadustikust ei nähtu huvide konflikti sellise olukorra puhul. 

Marika Ein: 

Kas VJÜ põhikirjas polnud mitte sellist olukorda välditud? Rein, palun võta VJÜ põhikiri 

ette. 

Rein Rosenberg:  

Põhikirja järgi piiranguid ei ole- igal VJÜ liikmel on võimalus kuuluda Ühistu juhtorganite 

liikmeks   

Kõik Nõukogu kandidaadid on andnud kirjaliku nõusoleku. 

 

Ettepanek: Kinnitada 2020.aasta kevadel jahiseltside poolt esitatud Nõukogu liikme 

kandidaadid  Valgamaa Jahimeeste Ühistu Nõukogu liikmeteks 

Hääletamine: Poolt:38 Erapooletuid:0 Vastu: 0    

Otsus vastu võetud 

 

5. Muud korralduslikud küsimused 
 

Rein Rosenberg:  

Alustame Valgamaa Jahindusnõukogu poolt kehtestatud küttimislimiitidest selleks 

jahiaastaks. 

Põdra küttimislimiit-struktuur peab jääma vahemikku 1/1/1,st pullid/lehmad/vasikad. 

Vasikate asemel ei tohi küttida täiskasvanud loomi. Kui vasikaid ei ole, jätta limiit täitmata. 

Suurte kahjustuste piirkondades võib vasikate asemel küttida 20% ulatuses täiskasvanud 

loomi aga selle otsustab Jahindusnõukogu sügisesel koosolekul. 

See on põhjendatud korraldus, sest möödunud aasta küttimisstruktuurilt oli Valgamaa 
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viimasel kohal, olime kõige madalama vasikate arvu küttimisega maakond. 

Meelis Mägi: 

Aga kui tuleb sarnane PRIA toetuse taotluse voor, seal oli kriteeriumiks limiitide täitmine?  

Rein Rosenberg:  

Selline on Jahindusnõukogu otsus, vasikate asemel suuri loomi küttida ei tohi! 

Ardi Kolju: 

Siis oleks tulnud limiite vähendada 

Rein Rosenberg:  

Limiit on läbirääkimiste tulemusena väiksem kui möödunud aastal(oli 340, sel aastal on 290 

põtra küttimislimiit Valgamaal kokku) 

Jahiseltside vahel on veel jaotus teha, saadame. 

Hirvelubasid võib anda rohkem välja, JN määras ära miinimumlimiidi. 

Marika Ein: 

Kas me karuluba saame juurde? 

Rein Rosenberg:  

Sel nädalal levis Fbs info, nagu oleks Valgamaa jahimeestelt tulnud ettepanek hundijahi 

piiramiseks. See info on tänaseks kustutatud, ministeeriumis on teema arutlusel. 

Karuloa ehk saame kahjustuste piirkonda 1 juurde Valgamaal. JAHISesse tuleks kindlasti 

nähtud suurkiskjate info üles panna! 

Metskitse küttimisega tuleb aktiivselt edasi minna, Jõulurahuni küttida ja kui on sama talv 

nagu sel aastal, siis ka kuni jaanuari lõpuni küttida.  

Kitse söödaratsioon on muutunud aastatega-enne EV perioodi kuusikuid maha ei kantud 

kitsede kahjustuste tõttu. Kas on põhjus selles, et rukist ei kasvatata enam, ei oska öelda.  

Aastas jääb autode ette 4000 kitse, seda on liiga palju. 

Ilvese toidulaua eest meie ei pea muretsema, üks ilves sööb 1 kitse nädalas. 

 

Rein Rosenberg:  

Mul on au anda üle EJS teenetemärk-ILVESe märk üle meie Ühistu Helme JS esimehele -

Üllar Mölder, palju õnne! 

Marika Ein: 

Mida on kuulda jahimaade kasutamise lepingute kohta järgmiseks perioodiks? 

Rein Rosenberg:  

See plaan meil ei õnnestunud, et kaardistada maaomanikud-tsentraalselt meil ei õnnestu 

maaomanike kohta infot  kätte saada. 

Pärnus toimus 22.septembril SA Erametsakeskuse poolt korraldatud seminar. 

http://www.ejs.ee/metsameestele-korraldati-jahindusseminar-jaanihansol/ 

 

Marika Ein: 

Järgmiseks perioodiks sõlmitav Jahimaade kasutusõiguse lepingu kallal peaks hakkama 

töötama-leping peaks olema võimalikult tugev, et see oleks  ka peale 2023.aastat vettpidav! 

 

Rein Rosenberg:  

Täname kõiki osalejaid! Tänan kuulamast! 

Ettepanek lugeda päev kordaläinuks ja koosolek lõpetatuks. 

http://www.ejs.ee/metsameestele-korraldati-jahindusseminar-jaanihansol/

